
Vážená paní zastupitelko 
 

Dovolte mi se Vás zeptat na pár otázek z Vaší pozice zastupitelky města 
Hanušovice. 
 

1. Probíhá jednání zastupitelstva ve volebním období 2018 - 2022 
v nekonfliktní atmosféře a vládně mezi jednotlivými zastupiteli dostatečná  
kolegialita či nikoliv? 

 
V prvním roce byla situace opravdu kritická, vládly emoce, nevraživost až osobní 
útoky. Nutno podotknout, že ze strany opozice. Z našich řad nikdy nevzešly první 
útoky.  Ale v současné době se situace uklidňuje, nejsou znát osobní útoky, spíše 
rozdílné pohledy na plánování, ale o kolegialitě si myslím to ještě není. 
 

2. Na druhou stranu vzhledem rovněž kvůli spíše dobrovolnicko-
amatérskému pojetí role zastupitelů, projevuje se v rozhodování nižší 
schopnost kritické analýzy jednotlivých řešených problémů a omezené 
možnosti strategického plánování či dochází k zásahu opozice? 

 
To, že všichni zastupitelé, až na starostu vykonávají svou funkci jako neuvolnění, 
nehraje roli v rozhodování, pohledu na dané problémy. Scházíme se celkem často 
a opravdu se kriticky díváme na dané úkoly, plány. Samozřejmě, že pohledy jsou 
různé a dochází ke vzájemným rozepřím. 
 

3. Jak vnímáte to, proč lidi volili pana Marek Kostku? Chtěli změnu? 
Myslíte, že viděli částečně ten „koloběžkový“ úspěch? Z voleb je patrné, 
že Marek Kostka dostal méně hlasů než Ivana Vokurková, proč tedy 
zastupitelstvo přistoupilo ke zvolení právě Marka Kostky jako starosty? 

 
Změna: Marek Kostka, z mého pohledu to změnu chtělo, já to tak cítím. Stojím si za 
svým, že výkon funkce starosty by měl vykonávat chlap. To, že měla p. Vokurková 
více hlasů, je především věkovou hranicí jejich voličů - důchodci, jimž nedochází 
potřeba změny chodu města. Mladší věková hranice, která je v oslabení v městě, 
volila p. Kostku, nás. Ví, že stojíme za změnou, která je nutná. Proto vznikla koalice, 
která zvolila ze svého středu p. Kostku. Ano, nutno podotknout o jeden hlas 
zastupitelů. 
 

4. Jak vnímáte urbanistickou vizi rozvoje města Hanušovice, zdá se Vám to 
býti reálné z pohledu možnosti financování jestli ano v jakém časovém 
horizontu a popřípadě z jakých financí (dotace, úvěr, vlastní prostředky - 
rozprostřeny do více let) a nebo z pohledu kritiky je to spíše takové 
megalomanské pojetí? 

 
Vize rozvoje Hanušovic - běh na dlouhou trať, ale určitě reálný. Část projektů je 
město schopno financovat z vlastních zdrojů, přípravné práce vlastními pracovníky.  
Což je zase výhodné z pohledu zabezpečení pracovních míst - pomocné dělnické 
práce.  Město se nebrání v rámci finančně náročných projektů využívat dotací - což se 
tak i děje, a samozřejmě je otevřená i otázka financování na principu úvěrů. 
 



5. To co píše starosta v jednom z úvodníků Hanušovických novin, že už to 
nikdy nebude město průmyslu, to je pravda? Každopádně může to být 
něco jiného než město průmyslu? Co si o tom myslíte? 

 
Pohled pana starosty na město průmyslu. Hanušovice patřily k městu, které mohlo 
nabízet pracovní místa, a to ať v uzavřeném ZKL, a.s, nebo ke zrušené výrobně 
Slezan.  O tyto pracovní místa se přišlo, a občané se naučili jezdit za prací do okolí. 
Samozřejmě bude těžké je přitáhnout zpět, ale pokud se podaří tyto prostory 
nabídnout k průmyslovému rozvoji, k výstavbě nových výrobních provozů věřím, že 
se vytvoří pár nových pracovních míst. A samozřejmě můžeme být město kultury.  
Snažit se občanům zpříjemnit život v našem městě. Na tom stále pracujeme, třeba 
znovuotevření kina Hanušovice. 
 

6. A poslední otázka. Můžete mi prosím říci, jak v zastupitelstvu určujete 
priority rozvoje města Hanušovice, podle jakých kritérií rozhodujete? 

 
Prioritně se rozhoduje tak, jak problémy přicházejí. To, co se musí operativně řešit, 
nebo to, co nás tíží a naskytne se možnost daný problém vyřešit - nedostatek 
ubytovacích kapacit pro návštěvníky Hanušovic - naskytla se možnost koupit 
restauraci Formanka,  operativně se řešilo, rokovalo, pro a proti.  Aspoň tak to cítím. 
 

7. Chtěla by jste ještě doplnit něco závěrem? 
 
Na závěr? Za své období výkonu zastupitele jsem měla možnost vystřídat třetího 
starostu - p. Malcharczika, p. Vokurkovou a nyní p. Kostku.  Nebude to jen o  tom, že 
se s Markem znám dlouhá létá, vlastně od školky, ale bude to o tom, že jsem 
přesvědčená, že to dělá dobře, má lokty, nebojí se velkých výzev, a pro své vlastní  
přesvědčení do toho šel. Že je to člověk na pravém místě se má v současné době 
možnost přesvědčit občané Hanušovic, že se v Hanušovicích zvládá kritická situace 
nákazy koronavirem . Samozřejmě je to práce celého týmu, dobrovolníků, hasičů. 
 
Děkuji. 
 


